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L.S.
 
Bijgaand vinden jullie de reactie van de vv Wijthmen op het actieplan Sport en Bewegen. Tevens
bij deze mail een reactie van 22-01-2016 op de plannen in het bestand "beschrijving en
consequenties sportvoorzieningen in Wijthmen in zake bezuinigingen.pdf". Op de reactie van
22-01-2016 is helaas nooit een reactie gekomen, vandaar dat ik hem nog maar een keer bij jullie
onder de aandacht wil brengen. Overigens blijkt volgens mij uit het actieplan Sport en Bewegen
dat met onze reactie van 22-01-2016 niets is gedaan.
 
Hopend dat dit nu wel het geval zal zijn en in afwachting van een reactie,
 
Met vriendelijke groeten,
 
Namens het bestuur van de vv Wijthmen,
 
Frans Kerkum,
voorzitter vv Wijthmen
 
voorzitter@vvwijthmen.nl
 06 51575429
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         Wijthmen, 22-01-2016 


 


Situatie Sportverenigingen Wijthmen/Herfte/Zalné  


 


 


Wijthmen/Herfte valt onder de gemeente Zwolle. Het is echter van oudsher een dorpsgemeenschap 


die sociaal meer contacten heeft richting Heine, Dalfsen en Raalte. 


 


Binnen Wijthmen/Herfte/Zalné zijn een aantal sportverenigingen actief waarvan er 3 actief gebruik 


maken van het Kulturhus De Eslhof. Deze verenigingen zijn: 


 


1. Voetbalvereniging Wijthmen 


2. Volleybalvereniging Wijthmen 


3. Gymnastiekvereniging Wijthmen 


 


Voetbalvereniging Wijthmen. 


De vereniging heeft ongeveer 200 leden (senior en jeugdleden) waarvan er ongeveer 150 spelend 


lid zijn. De overige 50 zijn verenigingsleden/donateurs. VV Wijthmen beschikt over 4 kleedkamers, 


een scheidsrechterskleedkamer (samen met de volleybalvereniging) en een massageruimte. Voor 


materiaalopslag zijn losstaande ruimtes beschikbaar. Verder maakt de vereniging gebruik van de 


horecaruimte incl. bar van het Kulturhus “De Elshof”. 


De vereniging speelt op twee voetbalvelden die bij “de Elshof” gelegen zijn. Hiervan is veld 2 


verlicht (trainingssterkte). De velden worden gehuurd van de gemeente Zwolle. Verder beschikt de 


vereniging over een oefenhoek met kunstgras die de vereniging met behulp van sponsoren, heel 


veel vrijwilligers en de gemeente (voor het grondwerk) in de zomer van 2015 in eigen beheer en 


op eigen kosten heeft gerealiseerd. Het onderhoud en op de duur vervanging van deze oefenhoek 


komt voor rekening van vv Wijthmen drukt als zodanig op de begroting van vv Wijthmen. Met deze 


faciliteiten hopen we meer leden te trekken en/of leden vast te houden. 


De jeugdafdeling heeft een samenwerkingsverband met de vv Hoonhorst uit Dalfsen 


 


Volleybalvereniging Wijthmen 


Deze vereniging heeft ongeveer 80 leden. Zij beschikken over een sportzaal en twee inpandige 


kleedkamers en een scheidsrechterskleedkamer (samen met de voetbalvereniging). De sportzaal 


heeft een dusdanige afmeting dat er officiële competitie en bekerwedstrijden in gespeeld kunnen 


worden. De volleybalvereniging huurt de sportzaal van Het Kulturhus “De Elshof”. Verder maakt de 


vereniging gebruik van de horecaruimte incl. bar van het Kulturhus “De Elshof”. 


 


Gymnastiekvereniging Wijthmen 


Deze vereniging heeft ongeveer 20 á 30 leden. Zij beschikken over een sportzaal en twee 


inpandige kleedkamers. De gymnastiekvereniging huurt de sportzaal van Het Kulturhus “De Elshof”. 


Verder maakt de vereniging sporadisch gebruik van de horecaruimte incl. bar van het Kulturhus 


“De Elshof”. 


 


Stichting Kulturhus De Elshof 
De hierboven genoemde verenigingen (voetbal, gymnastiek en volleybal) maken gebruik van de 


faciliteiten die het Gemeenschapscentrum Kulturhus de Elshof biedt. Het bestuur van de Stichting 


bestaat uit vertegenwoordigers van de sportverenigingen die gebruik maken van de faciliteiten van 


De Elshof (voetbal, gymnastiek en volleybal), vertegenwoordiging vanuit Plaatselijk Belang, een 


aantal algemene leden en natuurlijk een voorzitter, secretaris en penningmeester.  







 


 


 


 


 


 


 


 


Kort gezegd is het doel van de Stichting er zorg voor te dragen dat de verenigingen bestaansrecht 


hebben. De stichting houdt zich bezig met het reilen en zeilen van het buurthuis “Het Kulturhus De 


Elshof”.  


 


Mogelijke consequenties van het bezuinigingsbeleid van Gemeente Zwolle  


Door de stijging van de huurprijzen van de velden met in elk geval in 2016 van 20% krijgt de 


voetbalvereniging het financieel steeds moeilijker. Een contributieverhoging van 20% in één keer is 


niet wenselijk en zeker niet realistisch. Bovendien zijn de plannen van de gemeente dusdanig dat 


een verhoging van de huurprijzen ook komende jaren nog aan de orde zijn en nog meer 


contributieverhogingen zijn niet haalbaar.  


Het gevolg van verhoging van de contributie is het afhaken van leden, waardoor de vv Wijthmen 


mogelijk zijn bestaansrecht gaat verliezen.  


 


Extra inkomsten 


Extra inkomsten creëren om zo de huurverhogingen van de gemeente te compenseren is niet  of 


nauwelijks mogelijk. Verhuur van de velden aan derde zal nauwelijks iets opleveren, omdat het 


sportpark ver buiten Zwolle ligt en bedrijven die bv een sportdag willen organiseren in Zwolle zelf 


veel meer keuze hebben.  


Alle verenigingen incl. het gemeenschapscentrum draaien op de inzet van vrijwilligers. Er zijn geen 


professionele krachten ergens in dienst. Nog meer inzet vragen aan vrijwilligers is geen haalbare 


kaart. Om een indruk te geven. Van de 200 leden van de voetbalvereniging voeren er zo’n 170 een 


taak uit. Uiteraard de één wat structureler dan de ander maar dat lijkt me logisch. Het is een kleine 


vijver waaruit geput wordt en op een gegeven moment is die vijver leeg. 


 


Wat wordt er door het jaar heen al georganiseerd om Wijthmen op de kaart te zetten 


De laatste vijf jaar wordt jaarlijks de “Wijthmenerplasloop” georganisseerd. Met inschrijving van 


bijna 300 deelnemers wordt de dorpsgemeenschap Wijthmen jaarlijks op de kaart gezet. Sinds 


vorig jaar is er in de zomermaanden ook een Trialrun Redhorse Company voor het goede doel. De 


stichting Redhorse Company, die zich inzet voor de allerarmsten in de Filippijnen, wordt hiermee 


geldelijk ondersteund. Verder worden er diverse sporttoernooien georganiseerd (wijkenvolleybal, 


familiedag voetbal) en maakt de klaverjasvereniging elke veertien dagen gebruik van het 


gemeenschapscentrum.  


 


Gevolgen voor de dorpsgemeenschap Wijthmen/Herfte/Zalné 


Wanneer de voetbalvereniging en mogelijk ook de andere verenigingen omvallen door de 


bezuinigingen heeft dit ernstige consequenties voor de dorpsgemeenschap. De verenigingen, met 


het gemeenschapscentrum als ontmoetingsplek, zijn het sociaal middelpunt van het dorp 


Wijthmen. Veel inwoners hebben tijdens de wedstrijden hun sociale contacten. Het zou een 


aderlating voor het woongenot in deze dorpsgemeenschap zijn. 


 


Op 18 november 2015 heb ik in een mail aan Aart Jansen en Bertus Jeensma al aangeven dat de 


tariefsverhogingen bij kleine verenigingen in de buitengebieden zoals VV Wijthmen veel moeilijker 


op te brengen zijn en harder aankomen dan door en bij grotere verenigingen in de stad Zwolle zelf. 


Ik heb toen gevraagd of daar geen rekening meegehouden kon worden. In het antwoord van 23 


november 2015 stond het volgende: 


 


 


 


 


 


 


 







 


 


 


 


 


 


 


 


Wij zijn ons er zeker van bewust dat de mogelijkheden en effecten voor kleine verenigingen anders 


zijn dan voor grote verenigingen. Dit neemt niet weg dat op alle fronten, ongeacht de omvang van 


de vereniging, bezuinigd moet worden en ook van alle verenigingen verwachten wij dat zij kijken 


naar hun rol en functie in de toekomst en mogelijkheden om het verdienvermogen te vergroten. 


Om de verenigingen daarin te voeden organiseren wij dan ook het sportsymposium. 


Om een onderscheid in de tarieven te maken op basis van omvang van de vereniging en/of ligging 


is niet wenselijk omdat we geen veelvoud aan gedifferentieerde tarieven willen. Wel willen wij in de 


volgende bezuinigingsstappen kijken of en op welke wijze er wel rekening gehouden kan worden 


met specifieke aspecten van bepaalde typen verenigingen. Uiteraard zijn wij daarbij ook afhankelijk 


van de inzet en de beweging die verenigingen zelf willen maken, zodat wij ook gefundeerd kunnen 


onderbouwen waarom wij bepaalde keuzes wel of niet maken.  


 


Zoals ik al heb aangegeven en beargumenteerd zitten wij met het verdienvermogen al op onze top. 


Vergroting van het verdienvermogen lijkt me voor Wijthmen een onhaalbare kaart, omdat verhuur 


van velden nauwelijks iets oplevert en er veel concurrentie is van de sportaccomodaties in Zwolle 


zelf. Ik begrijp ook wel dat het het eenvoudigst is om de tarieven voor iedereen gelijk te houden, 


maar zie eigenlijk geen andere oplossing of het zou bv het onderhoud van de velden zelf zijn. 


Wanneer we dat in eigen beheer zouden gaan doen moet dat echter ook betekenen dat de 


huurprijzen omlaag moeten gaan of een financiële ondersteuning vanuit de gemeente moeten 


krijgen, want anders kunnen we dat niet opbrengen. 


 


Ik hoop dat deze informatie bijdraagt aan een goed besluit in zake de kleine verenigingen en leidt 


tot een goede invulling van de Agenda Sport en Bewegen. 


 


Met vriendelijke groeten, 


 


Frans Kerkum 


Voorzitter vv Wijthmen 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 








 


 


 


 


 


 


 


 


 


         Wijthmen, 14 juli 2016 


 


 


L.S. , 


 


Met interesse notie genomen van het Actieplan Sport en Bewegen waar we als vv Wijthmen in de 


stadsgesprekken ook onze bijdragen aan hebben geleverd. Het actieplan is ook besproken met het 


bestuur van vv Wijthmen.  


De geschetste mogelijkheden in het actieplan zijn over het algemeen niet haalbaar voor VV 


Wijthmen. Het bestuur van vv Wijthmen vindt dat het actieplan te veel gebaseerd is op de 


mogelijkheden van grotere verenigingen die bovendien gebruik maken van gemeenschappelijke 


sportparken. In het actieplan wordt de samenwerking tussen deze sportverenigingen geprezen, 


maar het actieplan gaat volkomen voorbij aan de mindere mogelijkheden voor de kleinere 


verenigingen in een dorpse omgeving. 


 


In Wijthmen zijn  drie sportverenigingen. Dit zijn de voetbalvereniging, de volleybalvereniging en 


de gymvereniging. De verenigingen zijn onafhankelijk van elkaar, maar gebruiken wel gezamenlijk 


de ruimten van het Kulturhus “De Elshof”. Hiervoor is de stichting “De Elshof” zo’n 40 jaar geleden 


opgericht. De verenigingen hebben dan ook geen eigen kantine. De baromzet wordt in eerste 


instantie gebruikt om de stichting gezond te houden en een deel van de omzet komt vervolgens ten 


goede aan de verenigingen. De opbrengst vanuit de baromzet loopt echter al een paar jaar terug 


en dit heeft onmiddellijk invloed op de financiële bijdragen van de stichting aan de verenigingen. 


Een teruglopende baromzet is overigens een probleem bij alle verenigingen. Bovendien moet men 


zich afvragen of een vereniging afhankelijk moet zijn van de opbrengsten uit “de bierpomp”. Sport 


en drank is in principe eigenlijk geen goede combinatie. 


 


De voorgestelde verdienmodellen waarover gesproken is in de stadsgesprekken zijn voor de vv 


Wijthmen geen haalbare kaart. In een dorpje als Wijthmen wordt al veel vanzelf geregeld. De 


ouderen regelen b.v. hun bijeenkomsten zelf en komen bijeen in het parochiehuis. Overheveling 


naar het Kulturhus is niet aan de orde, omdat ze in het parochiehuis bedient worden en dit anders 


in het kulturhus zelf zouden moeten doen. Bovendien is het Parochiehuis een sponsor van de 


voetbalvereniging en om daar dan inkomsten weg te halen lijkt ons niet verstandig. De naschoolse 


opvang wordt door de school de KUBUS zelf geregeld en het oprichten van een crèche heeft op dit 


moment geen zin, omdat de crèche die in het Kulturhus gevestigd was, de deuren heeft moeten 


sluiten omdat er te weinig kinderen waren  


 


De vv Wijthmen is een voetbalvereniging van een dorpse omgeving en heeft als zodanig een grote 


sociale functie binnen Wijthmen. Op zaterdag is het sportpark de ontmoetingsplek van de 


gemeenschap. 


 


Om even aan te geven wat de voetbalvereniging inmiddels doet of gedaan heeft om meer leden te 


werven of om de sociale functie binnen Wijthmen te vergroten de volgende punten: 


 


• Met eigen geld is met behulp van veel vrijwilligers een kunstgras trainingsveld aangelegd. 
Dit was noodzakelijk om dat de trainingshoek over het algemeen vanaf november tot en 
met maart niet begaanbaar was wegens wateroverlast. 


• Dit trainingsveld wordt ondermeer ook gebruikt door de lagere school de Kubus en door de 
plaatselijke jeugd. Hiervoor wordt geen financiële bijdrage gevraagd aan de Kubus. 
 
 
 
 







 


 


 
 
 
 
 
 


• Jaarlijks wordt de Wijthmenerplasloop georganiseerd. Inkomsten hieruit komen ten goed 
ervan de “Stichting de Kubus”. Wijthmen (en daarmee ook Zwolle) en zeker de vv 
Wijthmen is hiermee al meer dan 5 jaar op de kaart gezet. Een deel van de inkomsten 
komt uiteraard via de jaarlijkse bijdrage van de stichting aan de sportverenigingen ten 
goede aan de drie sportverenigingen. 


• Met de jeugd wordt intensief samengewerkt met vv Hoonhorst. Dit is welliswaar geen 
Zwolsche vereniging maar is wel een vereniging in de buurt van Wijthmen en van oudsher 
hebben beide verenigingen innige banden.  


• Jaarlijks wordt een relatietoernooi georganiseerd. 
• Jaarlijks wordt het sportpark beschikbaar gesteld aan het jaarlijkse volleybaltoernooi dat 


georganiseerd wordt de de volleybalverenging Wijthmen. 
• Met behulp van vele vrijwilligers heeft het sportpark de afgelopen jaren een facelift 


ondergaan. Nieuwe dugouts en een nieuwe afrastering. Door bezoekende verenigingen 
worden we over het aanzien van het sportpark vaak geprezen. 


 


Kortom de vv Wijthmen doet al veel om zich te presenteren om zo nieuwe leden te werven. De 


aanmelding van nieuwe leden is echter mondjesmaat en de extra inkomsten zijn dan ook minimaal 


en zijn dan ook in geen verhouding tot de hoge huurverhogingen van de velden. De contributie zal 


uiteraard verhoogd moeten worden, maar daar is ook een limiet aan verbonden. Wanneer we de 


huurverhoging uit de opbrengsten van de contributie zouden moeten halen dan zou dat betekenen 


dat we de contributie met 75 euro pp per jaar moeten verhogen en dat is geen haalbare kaart. 


 


Het bestuur van vv Wijthmen heeft al in eerder stadium aangegeven de huurverhogingen van de 


velden met onze inkomsten niet te kunnen opbrengen en heeft ook aangegeven dat de 


huurverhogingen gekoppeld moeten worden aan het aantal leden van de verenigingen. Hierop is 


negatief gereageerd, omdat men dit te ingewikkeld vond. De grote verenigingen van Zwolle echter 


geven aan dat zij huurverhogingen geen probleem vinden en makkelijk kunnen opbrengen. Dat is 


makkelijk gezegd wanneer je 1000 leden hebt maar met 200 leden is dat toch een stuk lastiger. 


 


De enige mogelijkheid tot verdienen is bij vv Wijthmen gelegen in het onderhoud van de velden. 


Wanneer vv Wijthmen dit in eigen beheer kan doen en daarmee een lagere veldhuur kan krijgen of 


een geldelijke bijdrage hiervoor uit de gemeente kan krijgen zijn de hogere onkosten mogelijk 


enigszins te compenseren. Het bestuur van de vv Wijthmen hoort dan ook graag of hier 


mogelijkheden voor zijn en hoe het één en ander dan te realiseren is. 


 


Samenvattend: 


 


Volgens de vv Wijthmen is dit actieplan alleen gebaseerd op de mogelijkheden die grote 


verenigingen hebben. De plannen zijn voor kleine geïsoleerde dorpse verenigingen als vv Wijthmen 


niet haalbaar en vreest dan ook voor het voortbestaan van de vereniging. Wanneer de vv Wijthmen 


met hun activiteiten moet stoppen heeft dat ook directe gevolgen voor het voortbestaan van de 


“Stichting de Elshof” en daarmee ook het voortbestaan van de volleybalvereniging en de 


gymvereniging. De vv Wijthmen kan daarom ook niet akkoord gaan met de acties zoals beschreven 


in het actieplan en vraagt dan ook met klem aan de Raad de situatie van kleine geïsoleerde dorpse 


verengingen in hun besluiten te laten meewegen. 


Wij hopen op een positieve reactie naar ons toe. Graag vernemen wij uw reactie hierover op korte 


termijn. 


 


Met vriendelijke groeten, 


 


Namens het bestuur van de vv Wijthmen, 


 


Frans Kerkum, 


Voorzitter vv Wijthmen 






